
Protokół nr LI/2023 

z  LI sesji Rady Gminy Lutowiska z dnia 29 listopada 2023 r. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1000, a zakończyły się o godz. 1058.  

W sali narad Urzędu Gminy Lutowiska. 

Radni obecni:, Ryszard Lubaczewski, Monika Mizgała–Janc, Marek Ostrowski, Mirosław 

Piela, Halina Polakiewicz, Mastyła Roman, Diana Sura-Drapała, Wioletta Kubicka, Agata 

Kazienko, Paweł Stańko, Grzegorz Zubel, Jacek Dopart 

Radni nieobecni: Andrzej Żołądź, Halina Fejdasz – Mucha, Beata Lisowska. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z L sesji Rady Gminy Lutowiska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Budżetowej Gminy 

Lutowiska na 2023 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Lutowiska  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalności 

pożytku publicznego na 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/263/2023 Rady Gminy   

Lutowiska  z dnia 18 maja  2023 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz 

sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie komunalne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

12. Informacja o pracy Wójta między sesjami. 

13. Wolne wnioski i zapytania. 

14. Zakończenie obrad sesji. 

 
  

Ad. 1 

Pan Marek Ostrowski Przewodniczący Rady Gminy powitał wszystkich Radnych na sesji, Pana 

Wójta, Panią Sekretarz, Skarbnika, Pana Mecenasa, Kierownika GOPS-u, Przedstawiciela BPN 

oraz Przedstawiciela SG Ustrzyki Górne, Pana Nadleśniczego Rafała Osieckiego, Prezesa 

GZGK, Pracownika UG Annę Dybała Sołtysów, przybyłych gości, a także wszystkich 

słuchaczy.  

Pan Przewodniczący poinformował, o nagrywaniu i transmisji na żywo obrad sesji i otworzył 

obrady LI sesji Rady Gminy Lutowiska. 



 

Ad.2  

Obecnych jest 12 radnych, obrady są prawomocne, Rada Gminy Lutowiska jest władna 

podejmować uchwały. 

 

Ad. 3 

Nastąpiła zmiana w porządku obrad, została dodana uchwała w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z L sesji Rady Gminy Lutowiska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Budżetowej Gminy 

Lutowiska na 2023 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Lutowiska  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalności 

pożytku publicznego na 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/263/2023 Rady Gminy   

Lutowiska  z dnia 18 maja  2023 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz 

sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie komunalne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

13. Informacja o pracy Wójta między sesjami. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad.4 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Ostrowski poinformował, że Radni otrzymali 

protokół z L sesji Rady Gminy Lutowiska.  

Została zgłoszony wniosek formalny przez Radnego Mirosława Pielę by wprowadzić zmianę 

w protokole w punkcie 16- wolne wnioski i zapytania. Radny Mirosław Piela wniósł o zapis o 

treści „Dziękuje Urzędowi Gminy, pracownikom firmy odkrzaczającej drogę powiatową oraz 

pracownikom firmy wykonującej remont drogi-osuwiska”.  

Przewodniczący poddał zmianę protokołu pod głosowanie.-3 głosy za, 2 przeciw oraz 7 

wstrzymujących. W związku z przeprowadzonym głosowanie zmiana została wprowadzona, 



następnie Radni zagłosowali za przyjęciem nowego protokołu- 10 głosów za, przy 2 głosach 

wstrzymujących. Protokół został przyjęty.  

 

 

Ad.5. 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Budżetowej Gminy Lutowiska 

na 2023 rok przedstawiła Pani skarbnik Iwona Mielcarek. 

 

Radny Mirosław Piela skierował pytanie o pozycję 754, środki przeznaczone na Państwową 

Straż Pożarną-poprosił o sprecyzowanie. Skarbnik Iwona Mielcarek odpowiedziała, że są to 

środki zaplanowane w budżecie podjętym w 2022 roku na dotację, które były przekazane na 

zakup samochodu strażackiego.  

 

Przewodnicząca komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu poinformowała, że członkowie 

komisji na 9 obecnych radnych, 2 się wstrzymało, pozostali pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały.  

Uchwała nr LI/295/2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.6 

Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028 przedstawiła Pani kierownik GOPS-u Agnieszka Fischer.  

Uchwała nr LI/296/2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.7  

Projekt Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Lutowiska  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalności pożytku 

publicznego na 2024 rok przedstawił Wójt Gminy.  

Uchwała nr LI/297/2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.8  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/263/2023 Rady Gminy   Lutowiska   

z dnia 18 maja  2023 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej 

ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków przedstawił Wójt Gminy.  

Uchwała nr LI/298/2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.9  

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych przedstawił Pan 

Wójt.  

Na wniosek Radnego Mirosława Pieli nastąpiła poprawa w numerze działki w uchwale.  

Uchwała nr LI/299/2023 została podjęta 11 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym 

 

 

 

 



Ad.10  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie komunalne przedstawił Wójt Gminy Krzysztof 

Mróz.  

Przewodnicząca komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu poinformowała, że członkowie 

komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Uchwała nr LI/300/2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.11 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych przedstawił Pan Wójt.  

Głos zabrał Prezes GZGK informując, że  wszystkie obiekty przejęte od Stuposian są  

w dzierżawie wieczystej. 

Radny Mirosław Piela zapytał jaka jest ilość gruntów w dzierżawie wieczystej. Wójt 

odpowiedział, że to są grunty w Nasicznym, w Ustrzykach Górnych, są to grunty gminne ale 

traktowane jak swoje przez użytkowników, a gmina wykazuje je, w różnych statystykach. 

Radna Monika Mizgała-Janc zapytała po czyjej stronie będą koszty i czy sprzedaż będzie 

odbywała się przez notariusza. Wójt odpowiedział, że koszty będą po stronie gminy i będzie 

się to odbywało przez notariusza.  

Uchwała nr LI/301/2023 została podjęta 10 głosami za, przy 2 wstrzymujących się.  

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

przedstawiła Pani skarbnik.  

Przewodnicząca komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu poinformowała, że członkowie 

komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Uchwała nr LI/302/2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.13 

Informacja o pracy Wójta między sesjami: 

Wójt Gminy Lutowiska od ostatniej sesji wydał zarządzenia w sprawie: 

 wprowadzenia zmian w planie finansowym budżetu gminy na 2023 rok (5 szt.), 

 ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do dzierżawy w drodze 

bezprzetargowej (dz. 376 w Lutowiskach ) 

 projektu Uchwały Budżetowej Gminy Lutowiska oraz projektu w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej na 2024 rok, 

 zmiany planu finansowego do wydzielonego rachunku środków z nagrody „Rosnąca 

odporność” w ramach Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, 

 upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lutowiskach do 

podejmowania wszelkich czynności w zakresie przeprowadzenia otwartych konkursów 

ofert na realizację zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej w zakresie usług 

opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych, 



 naboru na wolne stanowisko urzędnicze – inspektor w Referacie Działalności 

Gospodarczej i Planowania, 

 regulaminu funkcjonowania zewnętrznego monitoringu wizyjnego w Urzędzie Gminy 

Lutowiska 

Radny Mirosław Piela zadał pytanie czy przetargi gminne zostały już rozstrzygnięte.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że przetargi są już rozstrzygnięte, natomiast informacja znajduje 

się w BIP oraz na tablicy ogłoszeń.  

 

Ad.14 

 

Wolne wnioski i zapytania. 

Głos zabrała Pani sołtys sołectwa Stuposiany- zapytała w imieniu mieszkańców o program 

„Ciepłe mieszkanie” , ponieważ mieszkańcy chcieliby z niego skorzystać, a gmina nie 

przystąpiła do tego programu. 

Wójt gminy odpowiedział, że nie było zainteresowanych.  

Pani Sołtys odpowiedziała, że mieszkańcy byli w gminie natomiast nie otrzymali informacji o 

programie.  

Głos zabrał pracownik UG Anna Dybała- odpowiadając, że w poprzednim roku na stronie 

oraz na Facebook-u były publikowane zaproszenia do wzięcia udziału w programie, zgłosiło 

się tylko 2 osoby. Program wiąże się z tym, że gmina nie ma refundowanych żadnych 

kosztów pracowniczych, więc 2 chętne osoby zostały poinformowane, że nie ma 

zainteresowania tym programem i po uzgodnieniu z Panem Wójtem nie zdecydowaliśmy się 

na uruchomienie.  

Pani sołtys Stuposian zaznaczyła, że nie było szerszych informacji na temat programu. 

Mieszkańcy dowiadują się z innych gmin, że taki program jest.  

Głos zabrała Radna Diana Sura-Drapała zaznaczyła, że nie każdy posiada możliwość 

spojrzenia stronę internetową, czy Facebooka i dobrym sposobem na przekazem informacji są 

Sołtysi, którzy dostarczają mieszkańcom informacje. Na tablicy ogłoszeń każdy mieszkaniec 

mógłby się dowiedzieć o tym programie.  

Radny Mirosław Piela również zauważył, że większość mieszkańców gminy nie posiada 

dostępu do Facebooka, czy strony internetowej i źródłem ich informacji są tablice ogłoszeń. 

Istotne informacje można przekazywać przez Sołtysów  

 

Radny Mirosław Piela skierował pytanie do Pana Wójta na temat odśnieżania. Czy przetarg 

wygrała firma odśnieżająca drogi wojewódzkie, powiatowe? Firma ma 4 jednostki do 

odśnieżania, a jeżeli jest to prawdą to dzieci utkną w bieszczadzkich miejscowościach bo na 

samym końcu będą odśnieżane takie miejscowości jak Zatwarnica. 

Wójt Gminy odpowiedział, że są to drogi powiatowe i pytania należy zgłaszać do radnych 

powiatowych, którzy są zapraszani i to oni mają pośredni wpływ na decyzję w tych sprawach.  

 

Sołtys Dwernika poinformowała o złożeniu wykazu prac dokonanych zakupioną kosą do 

Krzysztofa Trybuły-pracownika UG. Następnie zostały przedstawione prace porządkowe 

wykonane ww. kosą. Obecnie sprzęt jest w domu Pani Sołtys.  

 

 



Ad.15 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował i zamknął LI obrady sesji Rady Gminy Lutowiska.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano: Natalia Kopacz  

 


